
Procesul-verbal al 9edinTei Comisiei de urbanism 9i amenajarea
teritoriului din data de 27 septembrie 2023, ora 10.15

§edinta s-a desfa9urat atat prin prezenta fizica, la sediul autoritatii
deliberative din municipiul Bucure9ti, B-duI Regina Elisabeta nr. 47, sector
5, etaj 3, cat 9i prin mijloace electronice, prin intermediul platformei online
de videoconferinta Webex.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
25.09.2023 a domnului pre9edinte Hazarian Constantin.

( NR
CRT.

NUME gl PRENUME

Presedinte - HAZARIAN CONSTANTIN – prezent
Secretar - MILEA DAN – prezent
MORARU ADRIAN FLAVI US – Drezent
NICORESCU NICOREL – prezent
WU ANDREI DANIEL – prezent
SMIN VICTOR – prezent
PAVEL MARIUS ADRIAN – prezent
ERIU NICOLAE – prezent
GEORGE – prezent
VIGHECIU ADRIAN NICOLAE – prezent
CALENTARU NASI – prezent
ANU FLORENTINA – prezent
Vl§AN HORIA ALEXANDRU – prezent

Ordinea de zi a 9edinjet comisiei comunicata prin convocare:

Punctul 17 de pe ordinea de zi a sedintei C.G.M.B. din data de
28.09.2023, proiectul de hotarare privind schimbarea denumirii de Piata
Strasbourg in Piata Ronald Reagan, amplasarea Monumentului de for
public Ronald Reagan 9i atribuirea denumirii de Piata Strasbourg spatiului
public situat la intersectia strazii Atena cu Aleea Alexandru, sector 1,
Bucuresti :

Punctul 54 de pe ordinea de zi a §edintei C.G.M.B. din data de
28.09.2023, proiectul de hotarare privind aprobarea protocolului de
colaborare Tncheiat Tntre Municipiul Bucure9ti 9i Asociatia de Dezvoltare
Intercomunitara Zona Metropolitana Bucure9ti (ADIZMB) referitor la
implementarea 9i operarea proiectului „HUB Mobilitate 9i management
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urban”, respectiv colaborarea interinstitutionala pentru dezvoltarea
Observatorului urban 9i metropolitan Bucure9ti.

Participa:
Domnul Arhitect-Sef Damian Matei:
Domnul Suditu Bogdan Alexandru – reprezentant ADIZMB.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Buna dimineata!
Declar deschisa sedinta comisiei de urbanism de astazi
Sunt prezenji in acest moment 11 din cei 13 membri ai comisiei,

avem cvorum pentru a Tncepe 9edinta comisiei.
Ordinea de zi a sedintei de astazi este urmatoarea
Punctele 17 9i 54 de pe ordinea de zi a 9edinjei C.G.M.B. din data

de 28.09.2023
Supun la vot ordinea de zi.
Eu sunt „pentru”.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Sunt „pentru”.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Cu 11voturi pentru, 1 abjinere, 0 voturi impotriva, ordinea de zi

a fost adoptata.1

Primul proiect este proiectul de hotarare privind schimbarea
denumirii de Piaja Strasbourg in Piaja Ronald Reagan, amplasarea
Monumentului de for public Ronald Reagan 9i atribuirea denumirii de
Piaja Strasbourg spajiului public situat la intersecjia strazii Atena cu
Aleea Alexandru, sector 1, Bucure9ti.

TI rog pe domnul arhitect-9ef sa ne dea cateva detalii.

Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure9ti
Buna ziua! Cred ca avem cu totii raportul de specialitate Tn faQ. Prin

acest demers corectam o decizie cel putin ciudata din 2017, in care se
prevedea crearea unei pie+e Tntr-o pia@, in Piaja Victoriei, lucru care nu
respecta niciun feI de principtu urbanistic. Inijial era prevazuta Tn stanga
Guvernului amplasarea statuii pre9edintelui american. in Piata Victoriei
este prevazuta 9i amplasarea statuii ecvestre a regelui Ferdinand. Prin
urmare, nu poate fi o piala Tntr-o piata. §i atunci am identificat, in

1 Domnii Hazarian Constantin §i Moraru Adrian Flavius §i-au exprimat optiunea de vot verbal. Prin
urmare, voturile au fost consemnate Tn procesul-verbal in conformitate cu Tnregistrarea audio, precum
98 cu rezultatele generate de platforma online de videoconferinla WebEx
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apropiere, 9i am creat o legatura simbolica cu Strada Washington. §i la
intersectia Strazii Paris cu Strada Washington am identificat o parcare
care nu prea se Tncadreaza Tn caracterul cartierelor interbelice. §i, prin
urmare, am propus revitalizarea acestui spatiu public, parcarea 9i
amplasarea acestui monument al pre9edintelui american, caruia noi,
romanii, ii datoram foarte mult, in acest spajiu. Adica sa Ti cream acestui
monument de forum 9i un cadru urbanistic corect, coerent, asta e de fapt
initiativa. Daca sunt Tntrebari?

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Daca au colegii Tntrebari, va rog sa Ie puneji. Eu nu am Tntrebari.

Domnul Consilier Vigheciu Adrian Nicolae
Eu am o observa+ie. vad ca exista aceasta preocupare §i e

binevenita. Daca Tncepe 9i municipalitatea sa faca gesturi simbolice cum
sunt statuile 9i forurile e un lucru de aplaudat. A9 vrea sa tineti cont ca
inca din 2019 s-a facut o hotarare de Consiliu General, prin care se dorea
repunerea statuii lui Pache Protopopescu Tn rondul de la Pache
Protopopescu. Cred ca ar fi un gest de minima recuno9tinta pe care noi
I-am putea aduce unuia din cei mai mari primari pe care i-a avut acest
ora9. Daca veji putea, la un moment dat, sa relua li discu+iile pe aceasta
terna, eu m-a9 bucura nespus. Repet, nu exista nicio statuie a primarului
liberal de la 1880 in orasul Bucuresti.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
va mul+umesc pentru propunere.
Altcineva? Domnul Rigu?

Domnul Consilier Rigu Andrei Daniel
Nu e clar din proiect daca statuia lui Ronald Reagan este amplasata

acurn undeva sau urmeaza sa fie amplasata Tn aceasta noua piata care
se redenume9te la intersec{ia Strazii Washington.

Dornnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure9ti
Statuia exista, a fost realizata, este Tn custodia Monument For,

administratia noastra. Si, evident, noi avand o statuie dorim sa ii cream
contextul potrivit. Pi acesta este scopul acestei hotarari.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
Aceasta statuie a fost realizata la comanda municipalitatii?

3



Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure9ti
Da

Domnul Consilier Ri(lu Andrei Daniel
Am injeles. Daca puteti sa ne spune li cand a fost comandata 9i care

a fost costul.

Domnul Damian Matei – Arhitect-Sef al Municipiului Bucure sti
Detalii nu 9tiu, adica cel mai bine Tntrebati colegii de la Monument

For, fostul AMPT. Nu am detalii, dar 9tiu ca este realizata, am vazut o poza
cu statuia realizata 9i scopul acestei hotarari este de a-i gasi cadrul potrivit.

Domnul Consilier F?iau Andrei Daniel
Muljumesc!

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnul Moraru?

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Acesta este primul punct pe care vreau sa iI invoc. cand faceji genul

asta de hotarari, poate ne prezenta li 9i noua statuia. Noi nu ne pronuntam
cu privire la bunul gust al statuii, ci noi discutam despre urbanism. §i
dumneavoastra fmi spuneji ca eu trebuie sa votez o denumire de piata 9i
o amplasare a unei statui. Dar eu nu 9tiu, statuia aia are jumatate de
metru, are 10 m TrIaljime, se potrive9te Tn locul respectiv sau nu? Cum
vreti sa iau deciziile astea, pe Tncredere? Pe propria mea imaginajie? Din
moment ce eu nu vad despre ce feI de statuie este vorba. ca poate, nu
§tiu, e cat aia din Piata Presei. Deci eu nu am cum sa votez ceva ce
dumneavoastra nu ne puneji la dispozitie.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Au colegii din aparat ceva poze cu statuia? O sa va rog frumos sa le

prezenta+i pana pe 28, cand Tncepe 9edinta Consiliului General.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Pi e o problema de procedura, adica nu e vorba doar despre acest

proiect. cand mai aveji alte proiecte, puneti poze cu statuia 9i, daca nu
rezulta explicit din contextul pozei, o descriere a Tnaltimii, a dimensiunilor,
ca sa in+elegem. Sau daca statuia inca nu e finisata sau doriji sa fte tinuta
secreta, ca in general se mai practica 9i lucrul asta, adica domnule, pana
la dezvelirea statuii in general nu se prezinta. Dar macar spuneti:
domnule, are atat pe atat, ca sa Tnjelegem daca se potrive9te, de exemplu,
’intr-un Ioc foarte Tnghesuit. §i repet inca o data, nu e vorba doar despre
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acest proiect punctual, ci e vorba de procedura de acum Tncolo. Sigur, 9i
noi 9i arhitectul-9ef suntem trecatori, dar poate ca macar aparatul, care e
permanent 9i ve9nic, in+elege ca totu9i noi trebuie sa ne pronuntam pe
ceva. Noi 9i urma9ii no9tri. ei face, totu9i, ni9te modificari. La feI 9i cu
schitele astea pe care le puneti, cu anexele astea. Totu9i nu mai suntem
in perioada lui creion chimic, poate puneti dumneavoastra ni9te poze. Ma
uit 9i eu pe site-urile altor primarii din Occident, cand se fac genul asta de
proiecte. Noi suntem singurii care prezentam tot felul de schite din astea
din care nu se Tntelege nimic. Despre ce locatie este vorba? De exemplu
aici, unde vreti sa puneti dumneavoastra, acolo sunt 20 de locuri de
parcare. Deci acolo se trante9te fleo9c, a9a, Piaja Ronald Reagan. Ce sa
injeleg din asta? ca se desfiinjeaza complet cele 20 de locuri de parcare
pe votul nostru? Spune ji-ne 9i asta, haideji sa nu ne ascundem dupa
deget. va propunem sa desfiintam 20 de locuri de parcare ca sa punem o
statuie. Statuia, acolo unde ar fi fost ea, in capatul Strazii Paris, unde
Strada Paris aproape Tntalne9te Piaja Victoriei, era pe un spajiu verde, nu
deranjaji pe nirneni.

Mai am un punct, dar TI spun dupa asta.

Domnul Damian Matei – Arhitect-Sef al Municipiului Bucure9ti
Puteti sa spuneji ce vreji, dar acea decizie a fost o decizie eronata

din punct de vedere urbanistic. Unei statui Ti trebuie un anumit cadru. O
statuie are o anumita scara, raportata la cadrul urban. Nu avea ce sa caute
acolo 9i prin identificarea acestui spa liu care este o parcare neamenajata,
pe care municipalitatea nu ia niciun feI de bani, este o degringolada acolo
de parcare. Trec aproape zilnic pe acolo, nu corespunde o parcare
neamenajata. §i felul Tn care este amenajata acum nu are nici un feI de
coerenta, nu are niciun feI de valoare urbanistica raportat la cartierul
istoric. Nu iIi trebuie lucrare de doctorat ca sa Tntelegi chestia asta.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Eu am crezut ca Tmi raspundeti, nu ca va otarati Ia mine. Se

desftinteaza cele 20 de locuri de parcare care sunt acolo?

Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure$ti
Locuri de parcare neamenajate.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Poate ca dumneavoastra sunteti mai mutt vizitator Tn orasul asta. Eu

personal sunt locuitor al ora9ului. Trec pe Strada Paris in fiecare zi. Acele
20 de locuri sunt marcate 9i pe asfalt 9i cu semn de parcare. Din nou,
poate dumneavoastra sunteti vizitator Tn ora9ul asta 9i, cum am spus,
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temporar arhitect-9ef. §i nu cunoa9teti bine ora9ul. Dar va rog, nu minti li
in 9edinta ca aceea nu este o parcare amenajata.

Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure$ti
Haideti sa ramanem la subiect.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nu vreau sa ajungem la jigniri.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Acolo este o parcare. Nu puteti sa minji\i in 9edinta ca nu este o

pa rca re .

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
A spus ca nu este o parcare amenajata.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Este amenajata 9i marcata. Tocmai de-aia mi se pare ca este

incredibil cum poate sa minta.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
Are dreptate domnul Moraru. Este o parcare amenajata. Are

dreptate 9i domnul arhitect-9ef sau ce e dansul, pentru ca nu e amenajata
de municipalitate, este amenajata de Primaria Sectorului 1. in principiu,
fiecare dintre dumneavoastra are dreptate.

in alta ordine de idei, daca tot suntem la Comisia de urbanism 9i
I-am prins pe domnul arhitect-9ef Ia care nu am voie sa intru Tn birou, o sa
Tntreb §i eu daca saptamana trecuta i-a fost schimbata calitatea Tn dosarul
privind semnaturile false? De pe cele 200 9i ceva de certificate de
urbanism si autorizatii.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Haideji sa terrninam cu ordinea de zi 9i rarnanem dupa aceea la

raspunsuri .

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
Pai daca tot I-am prins acum? ca poate pleaca dupa aceea.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
Mai am eu o observatie pe proiectul de hotarare. Eu personal sunt

de acord cu desfiin+area acestor 20 de locuri de parcare, arnenajate sau
neamenajate. intr-un ora9 Tn care ma9inile sunt peste tot, sa avem un
spatiu public unde putem sa ne bucuram de cladirile din jur, poate mai
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plantam caliva copaci, eu cred ca e un plus pentru comunitate. $i in niciun
caz nu mi se pare un plus ca pe vechiul amplasament, care injeleg ca era
spatiu verde, dupa spusele domnului Moraru, sa se puna aceasta statute,
practic sa scadem spatiul verde ca sa lasam loc pentru ma9ini care oricum
sunt peste tot in ora9.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ideea este ca daca acel spa{iu este prins ca 9i spatiu verde in

docurnenta+ia de urbanism, nu se va putea amplasa nimic pe el.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
Cu atat mai mult.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnule Visan, aveti cuvantul.

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
Pentru domnul arhitect-9ef, o Tntrebare referitoare la acest proiect.

Deci Tn urma discujiei Tnjeleg ca statuia este suficient de mare incat sa
necesite o piala care ar fi echivalentul a vreo 20 de locuri de parcare. Care
este o dimensiunea aproximativa a statuii? Tntrebarea domnului Moraru
este foarte pertinenta. Este cat statuia varsatorului din Ci§migiu sau este
cat statuia de la Casa Presei? Aproximativ macar, nu cer cu exactitate,
dar aproximativ.

Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure$ti
Deci din pozele pe care le-am primit de la AMPT, este undeva Tn jur

de 2 metri - 2,5 metri. $i pentru domnul Moraru, o sa ii pun la dispozitie
prezentarea, o analiza a acestei alegeri pentru spa{iul public.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ne transrniteti pe mail.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Nu este pentru mine, ca nu Tmi faceti mie o favoare. Este pentru

consiliu, cel care trebuie sa voteze.

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
Determinarea gabaritului piejei, a fost luata Tn calcul cu un soclu,

fara soclu, punere Tn valoare pe zenital sau punere Tn valoare pe fundal
construit? Cum v-ati gandit?
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Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure$ti
Evident, nu arhitectul-9ef elaboreaza acest proiect. Acest proiect se

va elabora, cel mai probabil, de catre Monument For. Noi vom putea
coordona, vom putea sa ne spunem opiniile, dar acest lucru se va
Tntampla printr-un proiect de amenajare peisajera 9i de arhitectura.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Care injeleg ca inca nu este gata.

Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure9ti
Momentan a9teptam sa putem avea denumirea Piejei Ronald

Reagan la originea Strazii Washington. Pentru a crea aceasta legatura
sirnbolica Tntre denumirea strazii cu capitala americana 9i unul dintre cei
mai mari pre9edinji americani.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Muljumesc! Mai are cineva Tntrebari?

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Deci prima problema era ca ni se da un nume, dar nu o descriere a

statuii. A doua era legata de ce este acum Tn acea piajeta cu parcarea. §i
a treia este cu pozitionarea efectiva. Daca pre9edintele asta este a9a de
important 9i eu cred ca este, retragerea lui de la acel buzunar aI Piejei
Victoriei sau Tmpingerea lui pe la jumatatea Strazii Paris nu este o
promovare, este o Tngropare. §i din acest punct de vedere mie mi se pare
o gre9eala 9i eu am sa votez Tmpotriva. Sunt trei motive pentru care votez
Tmpotriva: nu am detalii, desfiinjaji o parcare amenajata 9i Tn Ioc sa iI
promovaji, iI Tngropati undeva Tntr-o strada secundara.

Domnul Damian Matei – Arhitect-§ef al Municipiului Bucure9ti
Nu am pretentie de la dumneavoastra sa cunoa9teji principiile

urbanistice, dar o statuie Ia o scara mica amplasata intr-o pia@ ca Piaja
Victoriei este o anomalie, este o blasfemie urbanistica. Asa ceva nu se
poate accepta. in schimb, raportat la scara statuii Pi cu un eventual soclu,
spatiul ales este un cadru coerent urban la scara. Este o chestiune de
scara pe care noi am Tnvatat-o in facultate 9i am folosit aceste principii Tn
toata via+a noastra profesionala. in plus, pe Strada Paris exista o
succesiune de alte doua piete, Napoleon al Ill-lea 9i Piata Quito, urmand
ca Piaja Ronald Reagan sa fie a treia piata care sa devina o piata publica,
nu o parcare, precum Piaja Quito 9i Piata Napoleon al Ill-lea care porne9te
din Plata Dorobantilor si, evident, se creeaza acest culoar simbolic intre
cei care au ajutat !ara noastra Tn momente foarte grele, Napoleon at Ill-lea
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in secolul a1 XIX-lea 9i Ronald Reagan in secolul aI XX-lea. Deci lucrurile
astea sunt studiate. Daca dumneavoastra nu aveti dorinta si deschiderea
de a le analiza, va respect opinia, dar sa 9ti{i ca lucrurile sunt gandite,
scrise 9i sunt foarte coerente din punct de vedere urbanistic.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Dati-mi voie sa ii raspund.

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
Voiam sa va Tntreb o chestie foarte importanta.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
va rog sa nu vorbiji unii peste aIjii. Domnule Moraru, staji pujin sa

terrnine domnul Vi9an, va rog.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Domnule Visan!

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
Stati pujin, domnule Moraru.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Domnule Visan!

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
Eu ies din sedinta atunci, multumesc frumos!

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Domnule Visan, domnul arhitect-sef mi s-a adresat. Vreau sa ii

raspund. Nu 9tiu ce facultate de arhitectura aji facut dumneavoastra, dar
a9a cum descrieji aceasta statuie, ea se potrive9te foarte bine Tntre cele
doua benzi de pe Paris, din capatul Strazii Paris. Nu vorbim de o statuie a
lui Carol din Piata Palatului. Deci nu mai vorbiti de prostii, pentru ca tocmai
aia se potrive9te foarte bine acolo, nu o punem Tn mijlocul Pie+ei Victoriei.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Multumesc frumos! Daca nu mai sunt intervenjii, va rog sa supunem

la vot acest protect.
Eu sunt „pentru”.
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Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Eu sunt „impotriva”.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnule §uhan, va rog sa finaliza li procedura de vot.
Cu 6 voturi pentru, 3 abjineri 9i 1 vot Tmpotriva, proiectul a

primit aviz favorabil.2

Trecem ta proiectul de hotarare privind aprobarea protocolului
de colaborare incheiat intre Municipiul Bucure9ti 9i Asociatia de
Dezvoltare Intercomunitara Zona Metropolitana Bucure9ti (ADIZMB)
referitor la implementarea 91 operarea proiectului „HUB Mobilitate 91
management urban“, respectiv colaborarea interinstitujionala pentru
dezvoltarea Obsewatorului urban gi metropolitan Bucure9ti.

iI invit pe domnul Suditu sa ne spuna cateva cuvinte.

Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Buna ziua! Proiectul de hotarare pe care vi-1 supunem atentiei este

un act subsecvent al unei hotarari a Consiliului General numarul 549 din
10 octombrie 2022, prin care sub pre9edintia domnului Hazarian §i Ti

multumim pentru sprijin, a fost aprobata realizarea 9i depunerea unui
proiect al Primariei Municipiului Bucure9ti, pentru a fi finantat prin PNRR.
Finanjarea a fost ob+inuta. §i Tn vederea implementarii acestui proiect, dar
9i altor prevederi de lege, exista o colaborare tehnica Tntre direcjiile de
specialitate din cadrul Primariei Municipiului Bucure9ti, Directia
Informatica, Directia Urbanism, Directia Transporturi, Directia Finantari
Fonduri Nerambursabile si Asociatia de Dezvoltare Intercomunitara - Zona
Metropolitana Bucure9ti. §i Tn vederea implementarii 9i dezvoltarii acestui
proiect, Tntrucat exista 9i capacitate tehnica de partea cealalta, nu numai
in prirnarie, e nevoie sa formalizam acest protocol prin care se
implementeaza proiectul care este deja finan+at, care a fost deja semnat,
Tntre PNRFI 9i PMB. §i, mai departe, conform prevederilor legale,
dezvoltam ni9te instrumente publice Tn corelare 9i complementaritate cu
baza de date urbane gestionata de Direc jia Informatica.

Este un protocol care sprijina 9i da cadrul, daca vreji, de colaborare
Tntre cele doua institutii. Proiectul, hub-ul va produce date deschise, va
aduna date 9i va actualiza Tn permanen Ia date din diverse domenii
referitoare Ia gestiunea urbana, de la registrul constructiilor Ia date care
sunt obtinute de Directia Urbanism si corelate si dezvoltate la nivel

2 Domnii Hazarian Constantin §i Moraru Adrian Flavius §i-au exprimat optiunea de vot verbal. Prin
urmare, voturile au fost consemnate in procesul-verbal in conformitate cu Tnregistrarea audio, precum
91 cu rezultatele generate de ptatforma online de videoconferinta WebEx
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metropolitan, in contextul in care Asociatia de Dezvoltare Intercomunitara
- Zona Metropolitana Bucure9ti este o asociere Tntre Consiliul General
Municipiul Bucure9ti 9i Consiliui Judejean llfov. Acest protocol va sprijini
schimbul de date 9i va da cadrul legal pentru schimbul de date, lucrul
Tmpreuna Tntre direcjiile de specialitate din cele doua institutii.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Multumesc! Mi-ati mul+umit pentru sustinere. Nu ati avut sustinerea

mea, nu am susjinut nici acest proiect, pentru ca in acest mandat are Ioc
un blocaj urbanistic cum nu s-a mai pomenit pana acum. Nu o sa sustin
proiectele care susjin acest blocaj urbanistic. ii las pe colegi, daca au
Tntrebari, eu am mi-am format o opinie.

Domnul Rigu.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
Muljumesc! Este neclar Tn proiectul de hotarare daca acest hub de

mobilitate urbana 9i management va fi o entitate separata, cu personal,
buget, sau va fi o aplica+ie care va fi gestionata de catre a ADIZMB.

Domnul Suditu Bogdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Nu creeaza o structura. Este o platforma Tn care atat PMB, cat si

ADIZMB, cu roluri distincte si clar evidentiate contribute si alimenteaza
aceasta baza de date. in egala masura, a9a cum este construit proiectul,
va avea parteneri, va implementa 9i va construi relatii care vor fi aprobate,
evident, prin Consiliul General, inclusiv cu sectoarele si cu unitatile
adrninistrativ-teritoriale din llfov. Deci este o platforma aplicata, o aplicatie
informatica pe care o gestionam Tmpreuna, Primaria Municipiului
Bucuresti cu ADIZMB.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
Muljumesc! A doua intrebare: aceasta baza de date urbane va

urmari 9i realizarea unei harIi a retelelor edilitare din municipiul Bucuresti?
Pentru ca e o problema pe care o avem la nivelul ora§ului. Nu stim exact
unde sunt conductele, firele 9i voiam sa 9tiu daca 9i aceasta componenta
este luata Tn vedere.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnule Rigu, aceea trebuie facuta prin GIS, care se face odata cu

PUG-ul
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Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Preluam 9i muljumesc pentru observatiile dumneavoastra, domnilor

consilieri! Este evident ca vor fi foarte multe layere, iar aceasta baza de
date, care iese din zona Bucure9tiului sau date ale Primariei Municipiului
Bucure9ti, se Tndreapta prin protocol 9i catre sectoare, va construl 9i va
reconstrui inclusiv aceste retele. in momentul acesta sunt informatii si
exista layerele referitoare 9i sunt corecte 9i pot sa fie utilizate cele
referitoare la construc+iile care, in conformitate cu Legea nr. 212, ar trebui
sa fie expertizate vizual rapid, deci toate blocurile sunt puse in GIS.
Procesul de identificare a retelelor a fost initiat de direcjia de specialitate
din Primaria Municipiului Bucure9ti, dar care nu are suficient personal care
sa lucreze in GIS, sa iI transfere 9i nici nu exista inca procedurile. Prin
acest hub, pentru toate domeniile 9i Tmpreuna cu Directia Informatica,
Direcjia Patrimoniu, Direc+ia Urbanism, Directia Servicii Integrate, lucram
in a9a feI Tncat sa se identifice, pe de o parte, toate elementele care vor
constitui leyere de informatii geospatiale, respectiv proceduri, cine 9i Ia ce
moment integreaza Tn acest hub de management urban informatiile
referitoare Ia diverse lucrari, diverse activitati care au avut loc. Un singur
exemplu va dau, ’in momentul acesta sunt foarte multe entitati care au
legal dreptul de a realiza lucrari edilitare Tn municipiul Bucure9ti, spre
exemplu reparatii de strazi, dar nu exista o procedura foarte cIara ca atunci
cand se face lucrarea respectiva, ce tipuri de informatii, de la cadastrare
pana la georeferinjere a retelelor nou construite sa fie transmise, ori catre
direcjia care gestioneaza Tn momentul asta baza de date urbane, ori catre
echipa, comuna speram noi, care sa gestioneze acest hub de mobilitate
9i management urban.

Ceea ce aji spus dumneavoastra corespunde proiectului hub de
rnobilitate urban, este complementar cu proiectul initiat 9i Tn curs de
derulare realizat de Directia Informatica, de modernizare a bazei de date
urbane, dar este doar pentru PMB §i cu ni§te limitari tehnice. §i,
Tntr-adevar, vrem ca GIS-ul sa devina instrumentul prin care fiecare
element, fiecare aviz, fiecare bran9ament, fiecare act pe care PMB,
respectiv sectoarele, in baza protocoalelor viitoare, Ie vor Tnscrie §i Ie vor
utiliza Tn comun, unii fiind vizualizatori, pentru ca vor fi deschise si catre
publicul larg. Deschid o paranteza: in cadrul acestui proiect, dar si in
cadrul proiectului initiat de Directia Informatica pentru modernizarea bazei
de date urbane, se identifica inclusiv procesele, in a§a feI Tncat multe
dintre ele sa fie facute digital 9i sa fie simplificate, in a9a feI Tncat
rezultatele sa fie plasate spajial Tntr-o harta 9i harta respectiva sa fie
pentru unii un obiect de lucru cu dreptul de a-I modifica de a-I utiliza,
Directia Patrimoniu este cea care va Tnscrie adrese po9tale, spre exemplu,
coduri 9i altele, dar 9i a-I vizualiza. Deja exista, anul trecut s-a realizat
protocolul cu ANCPI 9i Tn momentul acesta opt persoane din PMB pot
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prelua Tn mod automat informatii actualizate din baza eTERRA a lui
ANCPI. Deci se Tntampla lucruri, iar acest protocol doar valorizeaza sau
complementarizeaza competentele tehnice din cele doua institutii.
Multumesc!

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
O ultima Tntrebare 9i o scurta observatie dupa aceea. injeleg, din ce

ne-ati mentionat, ca sectoarele vor transmite informatii catre acest hub
prin ni9te protocoale viitoare. Ce se va intampla daca unul din sectoare nu
dore9te sa semneze respectivul protocol? Vor putea fi luate informajiile
sau va putea fi obligat sectorul sa le furnizeze, 'intr-un anumit feI?

Domnul Suditu Bogdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Eu sunt absolut convins 9i, din discutiile tehnice avute cu colegii de

la sectoare, nu cred ca exista rea vointa, atata timp cat lucrurile sunt
formalizate, cat meta datele pentru fiecare tip de docurnente, de informa+ii
sunt corecte si asumate. lar eu stiu ca, Tn momentul in care o hotarare de
colaborare este luata de Consiliul General al Municipiului Bucure§ti Tn
acord cu sectoarele, in apa feI Tncat sa puna date in comun, eu cred ca se
va aplica, nu am nicio Tndoiala. Dar trebuie ca aceasta hotarare de
Consiliu General sa fie foarte detaliata. Qi in momentul acesta proiectul
abia a Tnceput, dar daca lucrurile merg bine, vom identifica exact
componentele 9i cine ce face. De la bran9amente pana la mijloace de
publicitate care sunt autorizate de sectoare, de PMB, ma Tntorc la adrese
po9tale, pana la elemente care rezulta din documentajii aprobate care
trebuie sa fie vizualizate de toata lumea si ulterior utilizate cu
responsabilitate, conform protocoalelor despre care va vorbeam.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
Multumesc! Am §i o obsewatie, referitor Ia ce a spus domnul

Hazarian, ca avem parte de un blocaj urbanistic nemaiTntalnit. Daca avem
blocaj pe partea de PUZ-uri, adica documentatii derogatorii de la indicatorii
deja aprobaji pentru o anurnita zona, nu Tnseamna ca trebuie sa avern un
blocaj 9i pe alte proiecte care pot sa fie benefice ora9ului. A9a ca eu nu
vad legatura Tntre faptul ca nu sunt puse PUZ-uri pe ordinea de zi 9i acest
proiect de hub care, din toata descrierea 9i din cum arata proiectul de
hotarare, este foarte folositor Tn ora9ului. Muljumesc!

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Muljumesc! Domnul $uhan urmat de domnul Moraru.
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Dornnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Muljumesc! A9 avea o Tntrebare legata de urmatorul aspect: 9tim cu

totii ca strazile din Bucuresti sunt in administrarea diverselor entitati
Responsabilitatea Tn legatura cu ele este imparlita Tntre primaria generala
9i prirnariile de sector. A9 vrea sa 9tiu daca aceasta platforma raspunde
necesitatii evidente de a determina foarte clar, prin accesarea ei, careia
dintre aceste entitati Ti revine responsabilitatea Tn legatura cu o anumita
strada. Pana Ia meta date care, evident, sunt foarte importante si eu unul
apreciez efortul din punctul acesta de vedere, a9 vrea sa 9tiu daca o
chestiune simpli T9i gase9te rezolvarea prin aceasta platforma.

Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Raspunsul este da 9i ma bucura foarte mult Tntrebarea

dumneavoastra. Mai mult decat atat, in momentul acesta avem toate
aceste informajii, le-am pregatit pentru a le pune 9i pe o harta. Harta va fi
publica 9i oricine va pune click click pe harta respectiva va avea un set de
date pe care Ie vom stabili Tmpreuna cu colegii de la sectoare, de la
Administratia Strazllor, respectiv de la Primaria Municipiului Bucure9ti. in
momentul acesta, spre exemplu, avem toate informatiile referitoare Ia cine
administreaza strazile respective, dar nu avem inca toate informatiile
referitoare la lungirnea strazii, la profilul strazii, la rangul strazii 9i vrem sa
facem acest lucru. Mai mult decat atat, nu inovam. Au facut si altii si am
Tnvatat de la altii. in momentul Tn care vom avea hub-ul, Administratia
Strazilor, sau Metrorex, sau Primaria Municipiului Bucure§ti, sau un sector,
cand va Tncepe lucrari diverse, va Tnscrie informatia respectiva acolo. Altfel
spus, in momentul Tn care 9i va dau exemplul unei strazi pe care am vazut-
o decopertata, schimbat canalul colector 9i ulterior refacuta Tn acela9i
profil, dar ea n-a fost cadastrata, in momentul Tn care avem tipul asta de
informa{ii, Ie adunam 9i le completam. va mai dau un tip de exemplu
despre strazi, oarecum 9i Tn legatura cu subiectul de mai devreme. in
momentul acesta exista mai multe baze de date de la mai multe institutii,
referitoare la nomenclatura stradala 9i, inclusiv, o obliga+ie nationala de
realizare a Registrului Na+ional al Denumirilor de Strazi din Romania. in
momentul acesta, 'impreuna cu Direc+ia Informatica, Directia Patrimoniu,
Tmpreuna cu INS, care pentru recensamant au facut, au curatat si au
georeferen+iat toate adresele, ca sa poata sa puna cladirile pentru
recensarnant, sunt cinci seturi de date pe care le-am pus Tmpreuna, le-am
corectat 9i avem nu numai lista completa a toponimelor urbane, a strazilor,
a pietelor 91 toate celelalte, am identificat strazi care in unele documente
nu exista si in altele exista
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Al doilea lucru, am identificat si in momentul asta construim toate
denumirile anterioare. §tili foarte bine ca Direc jia Juridic are pentru Legea
10 un soft care este functional, dar noi in momentul asta, cand oricare
dintre noi o sa punern click click pe strada care doriti dumneavoastra, de
exemplu Bulevardul lon Mihalache, vom avea toate informatiile, de la cine
iI administreaza, ce lungime, ce profil, informa+ii referitoare la liniamente
plantate, informajiile referitoare la parcari, daca exista, cum exista,
imagine despre eI in a9a feI Tncat sa fie foarte u9or vizualizat, dar 9i suita
de denumiri anterioare, cu mentiunea anului Ia care aceasta denumire
s-a schimbat. Deci este un instrument folositor pentru toata administra+ia
9i care ca9tiga foarte mult timp. Dau un exemplu: sunt foarte multe
solicitari la Primaria Municipiului Bucure9ti, informatii de la Directia
Patrimoniu, in care se solicita istoria adresei. Prin acest instrument. vom
simplifica, vom realiza digitalizarea procesului respectiv, in a§a feI Tncat
sa nu mai fie hartie, cautare, dosarul, arhiva. sa fie toate acolo validate si,
evident. usor utilizate

\Jb multumesc pentru Tntrebare!

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicotae
cand va fi gata?

Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Termenul de finalizare, insemnand toate leyerele, Tnsemnand toate

conexiunile cu sectoarele, este 2026. Dar noi, in cateva luni, putem sa
Tncepem sa iI facem operajional, adica Tn cateva luni putem sa punem pe
o pagina a Primariei Municipiului Bucure9ti, putem sa punem, spre
exemplu, toate datele referitoare la strazi, putem sa punem toate datele
referitoare la nomenclatura, inclusiv cu istoricul denumirilor de strazi si la
ce momente, pentru ca e important pentru instanta 9i pentru cetajeni.
Putem sa punem, in cateva luni, toate blocurile care, conform Legii nr. 212
din 2022 referitoare la riscul seismic, trebuie sa fie evaluate vizual rapid,
toate cladirile care sunt construite Tnainte de 1978 cu toate caracteristicile
lor, inclusiv cu adresa exacta, cu mentiunea ca lucram foarte mult Tn acest
moment pentru a identifica Pi lucram inclusiv cu sectoarele, pentru a
identifica daca au fost reabilitate, daca s-a facut evaluarea vizuala rapida,
daca s-au facut lucrari de consolidare. §i mai departe, construind pe acest
poligon bloc, care are o adresa, care are un numar de locuinte, care
Tncepe sa aiba o istorie, mai departe tot ceea ce inseamna, spre exemplu,
autorizarea repararii fatadei, se va vedea Tntr-un fi§ier care este ata9at
click click-ului pe irnobilul respectiv, cu respectarea GDPF:-ului, in a9a feI
Tncat informajiile relevante sa fie prezente acolo. §i sa fie, eventual,
clarificat prin protocol cine le vede din aparatul administrativ 9i ce poate
sa vada publicul larg. Deci Tn 9ase luni putem sa iI avem urcat pe site, in
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prima etapa, cu termen. §i de aceea protocolul este pana Tn 2031 pentru
ca, in conformitate cu regulile PNRR, termenul de implementare a fost
2026, plus 5 ani de sustenabilitate. De aceea protocolul am propus sa fie
pana Tn 2031. va multurnesc!

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Am eu o Tntrebare: cand a+i spus ca colaborati cu primariile, referitor

la situatia expertizarilor vizuale, cu ce primarii lucrati? Pentru ca din cate
9tiu eu, domnul prirnar general la un moment dat a propus un proiect, pe
care dupa aceea l-a retras 9i nu exista un proiect de hotarare prin care sa
Tmputernicim primariile de sector sa faca acest lucru. Intentionaji sa lucra{i
cu primariile sau lucrati deja?

Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
in 2022 legiuitorul a vorbit pentru prima data despre evaluarea

vizuala rapida ca etapa a reducerii riscului seismic in Romania, pentru
prima data in lege vorbe9te despre municipiul Bucure9ti 9i sectoare. Pana
atunci era doar municipiul Bucure9ti cu responsabilita Ii. Ca urmare a
acestei propuneri legislative, au existat doua Tntalniri publice Tntre
reprezentantii Primariei Municipiului Bucure9ti 9i primariilor sectoarelor, in
apa feI Tncat sa se discute prevederea 9i sa se asume ca vor partaja
responsabilitatea. Au fost pe 3 maRie, in legatura cu cutrernurul din 4
maRie, 9i au fost pe 31 mai, in legatura cu cutremurul din 31 mai 1992,
care a creat prima legislatie referitoare Ia risc seismic in Romania. qi
atunci au fost prezenti domnii primari care au spus: da, vrem sa facem.
Mai departe au existat discu+ii tehnice, noi am contribuit, ’Fmpreuna cu
colegii de la DirecTia Patrimoniu care au foarte multe informa+ii referitoare
la denumirile blocurilor, amplasarea acestora, Direcjia Patrimoniu ne-a
ajutat foarte mult cu extragerea informatiilor din baza de date 9i arn
construit Tmpreuna, dar 9i cu colegii de la ADIZMB, am construit aceasta
harta si stim exact cate blocuri sunt

Conform discutiei care a avut loc Tntre primarul general 9i primarii de
sector 9i exista scrisori de la primarii de sector care confirma interesul
pentru realizarea acestui proiect de hotarare de Consiliu General, pentru
a se partaja responsabilitatile de evaluare vizuala rapida, Primaria
Municipiului Bucure9ti sa faca evaluarea vizuala rapida Tn zonele
construite protejate, respectiv primariile de sector pentru blocurile care
sunt situate in sectoare, in afara zonelor construite protejate. De ce nu a
fost propus proiectul acela nu jine de cuno9tinta mea tehnica. Vi
multumesc!

(

(

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnul Adrian Moraru, urmat de doamna Gherghiceanu. va rog.
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Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Am cateva nelamuriri, poate ca e o lipsa de atentie sau de

concentrare a mea, de9i am parcurs de vreo trei-patru ori documentele
ata9ate. Cine din primarie se ocupa de acest proiect? De proiectul PNRR?

Domnul Suditu Bogdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Tot ce Tnseamna relajie contractuala PMB cu PNRFR, respectiv

Ministerul Dezvoltarii, este Directia Fonduri. Deci tot ce Tnseamna
contract, Direcjia Fonduri. Pentru implementare sunt implicate Directia
Urbanism, Directia Informatica, Directia Achizitii Publice, Directia
Transporturi, Direc{ia Servicii Integrate. Deci exista o echipa, care a fost
desemnata prin decizie de primar general, care sa implementeze acest
proiect. lar interfata, tot ce Tnseamna relatie contractuala, contract, este
Directia Fonduri.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Am Tnteles. Multumesc! Pentru ca ori de cate ori i-am cerut diverse

lucruri, noi, nu eu personal, primarului, sa faca diverse lucruri legate de
urbanism, mereu spune ca nu are cu cine. §i dintr-o data sunt surprins ca
de unde nu putem sa punem autorizatiile de construire pe site, ca spune
ca nu are cum 9i ca e surmenat 9i eI personal, 9i pujinul staff de la
Urbanism, dintr-o data descoperim ca va angajati sa faceti un proiect pe
PNRFR, ceea ce e u9or ciudat. Asta este mai degraba observatia mea.
Voiarn sa va mai spun 9i cred ca 9tili 9i dumneavoastra, ca de pe vremea
regretatului primar Basescu Tncoace, asta cu click click click o aud in
continuu. §i eu personal, de9i nu e timp aici, pot sa va vorbesc doar din
rnemorie de patru proiecte care ne-au pacalit ci o sa facem click click
click. Banii s-au papat, dar click click click nu a mers niciodata, domnule
Suditu, sa §tili. Si sunt ferm convins, eu fmi doresc sa iasa acest proiect,
dar sunt ferm convins ca nu va iesi. Pentru ca nu exista masa critica, sunt
aceia9i oameni care lucreaza acolo Tn primarie 9i care daca nu au facut
vreme de 20 de ani, nu o sa faca nici cu dumneavoastra, stati linistit. Si
nici cu firma aia care va tot pacale9te cu ce poate sa ofere ea 9i Ia care
vreji sa externalizaji aceste lucruri. Stati lini9tit, ca daca lucrezi cu firma
care de 20 de ani zice ca face, dar nu face nimic, nu o sa faceti nici
dumneavoastra nimic, nici Tn al cincilea proiect.
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Domnul Suditu Bogdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Acesta este rolul protocolului. La ADIZMB, in directia pe care o

coordonez, exista niste oameni tehnici. foarte ambitiosi, foarte tineri, foarte
dornici, care colaboreaza foarte bine cu directiile din prirnarie. Ce a fost Tn
trecut eu nu pot sa Tmi asum. Deci eu cred 9i va rog sa Tmi dati Tncrederea
9i sa aprobati acest protocol. §i ati spus despre nu 9tiu ce firma. va rog,
nu 9tiu Ia ce va gandi Ii, dar vi rog, nu e OK, pentru ca chiar nu 9tiu ta ce
va referi li 9i nu e in regula sa fmi aruncati rnie asta. va mul{umesc!

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Acesta era primul punct. Al doilea este ca proiectul asta tot vorbe9te

de sus 9i pana jos despre mobilitate urbana. gi dumneavoastra ne vorbeati
mai devreme de tot felul de alte lucruri, de autorizatii, de refacerea
fatadelor. Deci din nou, ori ne pacaliti, ori ne Tnvartiti sa ne ametiti. Despre
ce este proiectul asta? Este despre mobilitate urbana, dar de fapt vreji sa
ne spuneti 9i unde sunt copacii plantati Tn Bucure9ti? Tocmai de aceea va
spun, nu promiteti ce nu v-a+i angajat ca face acest proiect.

gi ultimul lucru 9i cel mai important, explicaji care este nevoia, ca eu,
repet, am citit docurnentele de patru ori, sa faceji acest protocol. Deci
proiectul este implementat de primarie. Primaria are deja o serie Tntreaga
de relajii stabilite cu ADIZMB 9i relatii functionale 9i de transfer de date.
De ce va trebuie acest !ucru? Vreti sa platili oameni din ADIZMB Tn

proiectul asta? ca in general e o 9parla de genul asta cand veniji cu un
protocol. ca altfel, repet, primaria comunica 9i schimba date cu ADIZMB.
ADIZMB nu are date din alta parte decat din primarie. Pentru ca prirnaria
e cea care face tot ce face. Explicati-mi de ce aveti nevoie suplimentar de
acest protocol 9i care este 9mecheria, ca nu in{eleg de ce vreji sa mai
aprobam ceva suplimentar. Din nou, vre li sa platim ni9te oameni din
ADIZMB Tn proiectul asta?

Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Proiectul nu are componenta de finantare resursa umana. PNRR nu

plate9te a§a ceva. Oi e nevoie de acest protocol tocmai pentru a garanta
juridic colaborarea dintre institutii, a da posibilitatea ca oamenii din
ADIZMB sa lucreze efectiv la acest proiect alaturi de colegii din primarie.
Pentru ca altfel nu exista un alt cadru care sa explice de ce o persoana de
la o alta institujie lucreaza pentru primarie. Nu sunt platit 9i nimeni, nici
colegii, nu suntem platiti pentru treaba asta. lar acest protocol va asigura
cadrul 9i, cu riscul de a-i supara pe colegii din prirnarie, avem ni9te oameni
care au capacitatea tehnica sa faca GIS, dar au nevoie de date 9i circulatia
de date dintr-o parte in alta ar trebui sa aiba o trasabilitate 9i un cadru
legal. E nevoie de acest protocol in a9a feI Tncat pentru tot ceea ce
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Tnseamna mai departe prezen A, reprezentativitate pentru solicitari de
date, sa existe acest protocol in baza caruia sa le facem.

Doua lucruri mai spun. Noi lucram foarte mult 9i cu llfov, in aceea9i
idee de a pune 9i de a crea datele, pentru ca Bucure9tiul nu e o insula, de
a injelege 9i de a pune datele Tn aceea9i platforma 9i dincolo de limita
administrativa a Bucure9tiului. in momentul acesta, spre exemplu, lucram
9i am pus pe harta toate informajiile 9i toate 9colile 9i Inspectoratul §colar
a considerat ca sunt utile. Deci construim, tocmai de aceea profitam de
oportunitatea acestui proiect, hub de mobilitate 9i management urban,
pentru ca Tnseamna foarte multe informa{ii pe care le luam referitoare la
trafic, construim ni9te sisteme de observare dupa modelele altora 9i vrern
sa le extindem catre un sistem de observare urbana care sa ajute decizia.
el harta 9i analiza spajiala din spate sunt absolut convins ca vor fi
folositoare pe viitor.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Eu personal va apreciez. Sunteji 9i propunerea, de fapt, a grupului

PNL Tntr-o serie Tntreaga de structuri 9i motivul pentru care sunteji langa
primarul general. Dar va spun §i nu o spun in stilul ala romanesc Tn care
fmi doresc sa e9ueze ceva, dar va spun ca 9edinta asta este Tnregistrata
9i Tn 2027 poate o sa ne Tntalnirn cumva 9i o sa va dau play la 9edinja asta
cu ce ati promis ca faceji in cadrul acestui proiect. Qi sa dea Domnul, cum
spune domnul Matei Damian, sa ma Tn9el eu 9i dumneavoastra sa fi avut
dreptate. Eu m-a9 bucura. Dar tare mi-e teama ca o sa am eu dreptate,
din pacate pentru bucure9teni.

Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
Muljumesc pentru Tncredere 9i sprijin! Chiar e un lucru necesar, e o

coerenta de actiuni.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Ne auzim Tn 2027.

Domnul Suditu Boqdan Alexandru – reprezentant ADIZMB
lar eu fac asta ca profesionist 9i va multumesc pentru sprijin, ca

bucurestean care a decis sa traiasca si vrea sa traiasca mai bine. va
mu ltumesc!

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Doamna Gherghiceanu, aveji cuvantul.

19



Doamna Consilier Gherqhiceanu Florentina
Buna ziua! Constat entuziasmul pentru acest proiect, cu toate ca,

din toate din discutiile, nu vad o finalitate Tntr-un termen scud. Rugamintea
este: ati precizat dumneavoastra ca ave{i solicitari din partea primarilor Tn
legatura cu acest proiect. Daca se poate sa ne puneti la dispozitie
adresele primarilor pentru acest proiect. Dumneavoastra ne-ati expus
ceea ce va intereseaza 9i deduc ca ar avea legatura 9i cu Legea 10.

in alta ordine de idei, domnule pre9edinte, am scris mai devreme pe
chat, nu 9tiu daca mai este domnul arhitect, aveam o Tntrebare pentru
dumnealui. Mai este sau a parasit 9edinja comisiei?

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nu mai este.

Doamna Consilier Gherqhiceanu Florentina
De fiecare data cand avem 9edinla de comisie dezbatem proiectele,

dar pe langa proiectele de pe ordinea de zi, de aceea suntem Tn Comisia
de urbanism, mai sunt 9i Tntrebari 9i bineTnteles probleme primite Tn cadrul
audien+elor consilierilor generali, pe care am vrea sa le expunem Tn cadrul
comisiei. Le expunem nefiind domnul arhitect, pentru ca, oricum, la cate
adrese au fost facute, nu primim nici un raspuns.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Daca doriji, solicitaji-mi 9i convoc pentru saptamana care vine o

sedinta a comisiei.

Doamna Consilier Gherqhiceanu Florentina
De fiecare data se Tntampla acela§i lucru, adica nu cred ca trebuie

sa facem solicitare. Atata timp cat este comisie de urbanism, de ce trebuie
sa paraseasca 9edinja comisiei? Este comisie, una din atribujiile pe care
le are in fi9a postului este sa fie prezent la comisie, sa dezbatem
problemele cetatenilor. Despre asta e vorba, pentru ca de asta am fost
alesi

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Multumesc! Domnut Moraru, din nou.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Multumesc! O interventie scurta. As vrea sa ne aducem aminte sau

sa va aduc aminte, domnule pre9edinte, ca am stabilit 9i pentru Consiliul
General, dar 9i pentru comisii, ca daca reprezentantii structurilor din
primarie care au proiecte ordinea de zi nu sunt prezenti, nu incepem
9edinta. Sigur, am Tnceput 9edinja cu domnul Matei Damian. Daca
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dumnealui a terminat, eu va propun sa nu supunem la vot acest proiect,
pentru ca poate aveam Tntrebari 9i pentru domnul arhitect-9ef, dar Tnteleg
ca dumnealui considera ca nu e important acest proiect. Prin urmare, cred
ca nu artrebui sa votam proiectul pana cand domnul arhitect-9ef nu apare.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
§tiu, dar este deja pe ordinea de zi. Votaji cum

dumneavoastra
Daca nu mai sunt interventii, supun la vot acest proiect.
Eu votez „abtinere”
Domnule Moraru, nu apare votul dumneavoastra.

credeti

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Eu nu votez, din moment ce domnul arhitect-9ef a plecat.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnul Pavel, domnul Nicorescu, va rog sa finalizaji procedura de

Cu 4 voturi pentru, 4 abjineri, 0 voturi impotriva, proiectul a
vot

primit aviz nefavorabil.3

Declar sedinta Tnchisa
va multumesc!
La revedere!

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 11.15

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de platforma online de videoconferinla WebEx pe
care s-a desfa9urat 9edinta precum 9i pe baza votului exprimat verbal de
catre consilierii generali.

PRE§EDINTE,
Constantin Hazarian

SECRETAR,
Dan Milea

3 Domnul Hazarian Constantin 9i-a exprimat optiunea de vot verbal. Prin urmare, voturile au fost
consemnate Tn procesul-verbal in conformitate cu inregistrarea audio, precum 91 cu rezultatele
generate de platforma online de videoconferinla WebEx
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